
  گزارش

رزمایش پیامبر اعظم)ص(
 و معادلاتی که باید تغییر کند

در میان رزمایش های برگزارشده از سوی نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران در س��ال های اخیر، رزمایش پیامبر اعظم ۱۷ سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی هم به لحاظ زمان بندی اجرا ،گستردگی سرزمینی ، تجهیزات به کار 
گرفته شده و انجام آزمایش  ها در یک محیط واقعی در زمره یکی از موفق   ترین 
رزمایش   ها بوده که ارزیابی مثبت فرماندهان عالی رتبه نظامی گواهی بر آن 
است. اما در کنار ابعاد نظامی این رزمایش، برگزاری آن در شرایط کنونی 
به ویژه در دورانی که مذاکرات هسته ای ایران با ۱+4 به حساس   ترین نقطه 
خود رسیده است، اهمیت سیاسی آن کمتر از اهمیت نظامی آن نیست که 

این اهمیت را نیز در میان بازتاب   ها و پیامدهای آن می توان مشاهده کرد. 
اهمیت این مدعا را ب��ا نگاهی به روند هفتمین دور مذاکرات هس��ته ای 
می توان درک کرد. در این دور از مذاکرات که ایران   با نقشه راه مشخص 
وارد  شده بود،ضمن رد شبهه مطرح شده از سوی غربی   ها مبنی بر تلاش 
ایران برای خرید زمان ، با طرح شروط اصلی خود مانند لغو تمام تحریم ها، 
تضمین عدم تکرار خروج از توافق، راستی آزمایی و تعیین روال پرداخت 
خسارت با پشتوانه خوب کارشناسی در وین حضور یافت ،اما طرف های 
غربی ای��ن مذاکرات به رغ��م اختلافات درون��ی خود اع��م از اختلافات 
کشورهای اروپایی باهم ،اختلافات اروپا با امریکا ،اختلافات درون امریکا، 
حرفی برای گفتن نداش��تند. آنها صرفاً در پی این بودند که بتوانند اراده 
خود را مبنی بر توقف روند فعالیت های هس��ته ای و به ویژه مهار قدرت 
موشکی و نفوذ منطقه ای ایران اعمال کنند و بدون اینکه بخواهند امتیاز  
قابل توجهی به ای��ران بدهند  و صرفاً به تعلیق برخ��ی از تحریم   ها اکتفا 
کنند.  اما همین را هم صهیونیست   ها برنتافته و با تهدید نظامی خود علیه 
مراکز هسته ای ایران  تلاش کردند که اراده خود را بر طرف غربی در این 
مذاکرات تحمیل   کنند. انگلیس و فرانسه هم در همین ایام از فرصت فرار 
امریکایی   ها از منطقه اس��تفاده و تلاش کردند با سفر به منطقه و ارعاب 
بیشتر حکومت دست نشانده خود در این منطقه با اتکا به تاکتیک سوخته 
ایران هراسی، ضمن فروش تسلیحات بیشتر به آنها، موقعیت جهانی خود 

را تقویت کنند. 
   برگزاری رزمایش پیامبر اعظم در این ایام اگرچه مبتنی بر زمان بندی 
سالانه بود، اما پیام های روشن آن در پیوست با دیپلماسی ایران به طورقطع 
باید محاسبات طرف های غربی در این مذاکرات و تعاملات آینده را تغییر 

دهد. در این زمینه به چند نکته اساسی باید تأکید کرد:
 ۱-ایران با اتکا به نیروهای مس��لح خود و توانمندی درون زا توان دفاع از 
امنیت ملی و تمامیت ارضی خود را در این رزمایش به صورتی باورپذیر 
و میدانی به تصویر کشید و نشان داد که هرگونه حماقت صهیونیست   ها 
و یا دیگران را برای تلاش جهت س��نجش قدرت دفاعی ایران ، باقدرت 
پاس��خ خواهد داد. بنابراین و برای همیشه باید سناریوی روی میز بودن 
گزینه های متعدد در برابر ایران کنار گذاشته شود و غربی   ها باید متناسب 

باقدرت ایران تعاملات خود را تنظیم کنند. 
2-تردیدی در این نیست که به نتیجه نرس��یدن مذاکرات در دور هفتم 
ناشی از جریان سازی صهیونیست   ها و توهم کشورهای غربی نسبت به این 
بود که با جنگ ادراکی و شناختی روی مردم ایران که ناشی از سیاست های 
غلط دولت گذشته نسبت به شرطی سازی اقتصاد کشور به مذاکرات ، قادر 
خواهند بود همچون ادوار گذشته اراده خود را بر دستگاه دیپلماسی ایران 
تحمیل کنند، اما روند تحولات ماه های اخیر کشور باید این باور را در آنان 
ایجاد کرده باشد که ایران تغییر کرده و آنها دیگر قادر نیستند همچون 
گذشته باسیاست های دوگانه سازی در ایران ،سیاست   ها و اهداف خود را 
به پیش ببرند. نکته ای که در مصاحبه اخیر جان بولتن مشاور اسبق امنیت 
ملی امریکا که عمری را برای دوگانه سازی و ایجاد تقابل میان مردم با نظام 
صرف کرده و اکنون به ناکامی آن اعت��راف می کند برای آنها مایه عبرت 
باشد. او دیروز در مصاحبه اختصاصی با شبکه تلویزیونی الحدث، ضمن 
اذعان به اینکه غرب در طول دو دهه گذشته در تلاش برای آنچه وی آن 
را تغییر رفتار نظام ایران خواند، ناکام مانده است درباره گزینه دیگر غرب 
و امریکا برای تغییر رژیم ، هم اعتراف کرد که نیاز به دودستگی در داخل 

رژیم است که آن هم هنوز محقق نشده است. 
3- اگرچ��ه نمی توان تردید داش��ت ک��ه تحریم های فلج کنن��ده اخیر 
امریکایی   ها به مردم ایران فشار آورده و شرایط معیشتی سختی را بر آنها 
تحمیل کرده است ،اما مروری بر سخنان مسئولان امریکایی در سال های 
۱3۹۷ و۱3۹۸ بعد از خروج ترامپ از برجام و اعمال تحریم های فلج کننده 
که گفته بودند امریکا فشار بر جمهوری اسلامی را آن قدر افزایش خواهد 
داد »تا شیره اش کشیده شود « و یا اینکه »ایران اگر می خواهد مردمش غذا 
بخورند باید به حرف امریکا گوش کند. « در مقایسه با شرایط کنونی ایران 
باید برای آنها درس عبرتی باش��د که مردم ایران به رغم تحمل فشار  ها و 
تحریم ها ، آنجا که پای استقلال و عظمت ایران در میان باشد،پای آرمان   ها 
ایستاده اند و اکنون این مس��ئولان امریکایی هستند که به حافظه تاریخ 

سپرده شده اند. اما مردم ایران همچنان محکم و استوار ایستاده اند. 
4- در هفته های اخیر شنیده می شود که امریکایی   ها و اروپایی   ها می گویند 
زمان برای ایران تنگ است و این فرصت برای مذاکرات تکرار نخواهد شد 
،اگرچه روند مذاکرات و نحوه ادامه آن مبتنی بر سیاست های کلی نظام و 
تدابیر دستگاه دیپلماسی است، ولی به نظر می رسد که این فرصت غرب 
است که در حال به پایان رسیدن اس��ت ،چراکه ایران مسیر خود را یافته و 
طبعاً با تلاش های مدیران دس��تگاه های اجرایی و تحمل و مدارای مردم، 
ایران پیروز این میدان خواهد بود و در صورت فرسایش��ی کردن مذاکرات 
و یا تکرار بازی در میدان صهیونیست   ها این آنها هستند که باید شکست 

دیگری را تجربه کند. 

عباس حاجی نجاری

اژه ای: به تهدید کنندگان امنیت نباید رحم کرد 
ابلاغ 4 دستور قضایی  در  رعایت حقوق متهمان

رئیس قوه قضائیه با ابلاغ چهار دستور قضایی 
به ش�وراهای عالی قضایی اس�تان ها، ضمن 
تأکید بر این نکته که در دادس�را  ها از انجام 
هرآنچه موجبات زحمت و دردس�ر مردم را 
فراهم می آورد به جد پرهیز و اجتناب شود، 
تخطی از دس�تورات را مس�توجب پیگیری 
از سوی دادس�رای انتظامی قضات دانست؛ 
دستوراتی که ناظر بر رعایت حقوق متهمان، 
در مس�یر احض�ار و بازداش�ت اف�راد بود. 
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام 
محس��نی اژه ای در دومین نشس��ت مشترک 
شورای عالی قوه قضائیه و شورای عالی قضایی 
استان   ها در دوره تحول و تعالی که روز گذشته 
به صورت ویدئو کنفرانس��ی برگزار شد، ابتدا به 
حوادث نهم دی س��ال ۸۸ و بصیرت مثال زدنی 
مردم در این حماسه ملی اشاره کرد و سپس در 
خصوص رزمایش تحسین برانگیز پیامبر اعظم 
)ص( سپاه گفت: با این همه دشمنی و فشار در 
بیش از چهار ده��ه و محاصره همه جانبه ولی با 
مجاهدت، خلاقیت و تلاش شبانه روزی، امروز 
به گفته خود دشمنان، نیر وهای مسلح جمهوری 

اسلامی ایران جزو مقتدرترین   ها هستند. 
    فتنه 88 با آتش نش�ان حض�ور مردم 

خاموش شد
رئیس قوه قضائیه ضمن ب��ا بیان اینکه روز نهم 
دی م��اه س��ال ۱3۸۸ یکی از روز  هایی اس��ت 
که دل های مؤمنان را به ق��درت الهی و عنایت 
پروردگار متوجه کرد، گف��ت: در این روز قلوب 
نورانی ملت از یک فتنه بزرگ که دشمن تدارک 
دیده بود، آگاه شد. با گذشت چند هفته و چند 
ماه غافلان هم متوجه ش��دند که فتنه عظیمی 
است که دشمنان پشت سر آن هستند. اژه ای با 
اشاره به بصیرت و آگاهی مردم در خنثی سازی 
فتنه ۸۸  اظهار کرد: امت با بصیرت و آگاهی، به 
ندای امام خودشان جواب مثبت دادند و ظرف 
کمتر از نصف روز توطئه بزرگ و فتنه ای عظیم 
را خنثی کردند که اگر حضور پرش��ور و همراه 
با ش��عور مردم نبود چه بسا کش��ور هزینه های 
بسیار س��نگینی را متحمل   می ش��د و مدت  ها 
طول می کش��ید تا این زخم التی��ام پیدا کند. 
رئیس قوه قضائیه خاطرنشان کرد: حضور مردم 
متدین و انقلابی به مثابه آتش نشانی بود که در 
آن واحد آتش را خاموش کرد و حتی اجازه نداد 
دود آن هم بعد از فروکش شدن آتش، زحمت 

ایجاد کند. 
    قدردان�ی از برگ�زاری رزمای�ش 

غرورآفرین پیامبر اعظم
رئیس دستگاه قضا با قدردانی و تشکر از نیروهای 

مسلح و سپاه پاس��داران در برگزاری رزمایش 
تحسین برانگیز و غرورآفرین پیامبر اعظم )ص( 
گفت: این رزمایش قدرت ایمان، صلابت و اقتدار 
را به رخ جهانیان کشاند و ضمن اینکه برای خود 
ما اطمینان بخش و امیدآفرین بود، برای دشمن 
هولناک و ترسناک است. اژه ای خاطرنشان کرد: 
با این همه دشمنی و فشار در بیش از چهار دهه 
و محاصره همه جانبه ولی با مجاهدت، خلاقیت و 
تلاش شبانه روزی، امروز به گفته خود دشمنان، 
نیر وهای مسلح جمهوری اس��لامی ایران جزو 

مقتدرترین   ها هستند. 
   پرهیز از اقدامات زحمت زا و دردسرساز 

برای مردم
محسنی اژه ای در ادامه خطاب به مسئولان عالی 
قوه قضائیه و اعضای شورای قضایی استان  ها به 
بیان نکات��ی پرداخت و خدمت به م��ردم را به 
عنوان موضوع اول مورد تأکید قرار داد. حسن 
خلق در مواجهه با مردم موضوع دیگری بود که 
مورد تأکید قاضی القضات قرار گرفت و بر تمرین 

و استمرار صبر و حلم اشاره کرد. 
رئیس دس��تگاه قضا در ادامه نشس��ت شورای 
عالی قوه قضائیه با ش��ورای قضایی استان   ها با 
تأکید بر اینکه باید از انج��ام هر آنچه موجبات 
زحمت ودردسر مردم را فراهم می آورد به جد 
پرهیز و اجتناب کرد ب��ه ذکر مصادیقی در این 
خصوص پرداخت و از رؤسای کل دادگستری  ها 
و دادس��تان  ها خواس��ت برای م��واردی نظیر 
بازداشت متهمان، دستبند یا پابند زدن به آنها 
هنگام دستگیری، بازرسی از منازل یا محل کار 
متهمان تدابیری بیندیشند که در عین رعایت 
کامل جوانب قانونی، کم  ترین آسیب و لطمه ای 

به حیثیت متهمان و خانواده آنها وارد نشود. 
   متهم نباید تحقیر شود

رئیس قوه قضائی��ه در این زمین��ه به موضوع 
چگونگی دستگیری متهمان اشاره کرد و گفت: 
در برخی از موارد ضابط به دستور مقام قضایی 
یا احیاناً در جرایم مشهود رأساً برای دستگیری 
متهمان یا جلب افراد اقدام می کند؛ در این گونه 
موارد باید نهایت دقت صورت گیرد که نسبت 
به افرادی که ضرورت ندارد هنگام دستگیری و 
جلب در مقابل چشمان خانواده و همکارانش از 
دستبند استفاده نشود، حتی دیده می شود که 
از پابند هم استفاده می شود که ضرورتی ندارد 
مگر در م��وارد موارد خ��اص و خطرناک بودن 
متهم. به هیچ وجه متهم نباید تحقیر شود و باید 
توجه داشت که جلب و بازداشت متهم به مثابه 
مجازات و کیفر رس��اندن او نیست و مجازات و 
کیفر متهم در زمره اموری اس��ت که باید روال 

قانونی خود را طی کند. 
محس��نی اژه ای با تأکید اینکه باید از بازداشت 
افرادی که ضرورتی برای بازداش��ت آنها وجود 
ندارد، پرهیز شود، گفت:در مواردی همکاران 
قضایی چنین اس��تدلال می کنند که به لحاظ 
قانونی باید پ��س از تفهیم اته��ام، برای متهم 
قرار صادر کنن��د و این یک الزام قانونی اس��ت 
و چنانچ��ه از آن تخط��ی کنند تح��ت تعقیب 
دادسرای انتظامی قضات قرار می گیرند. من به 
این الزام قانونی که برای قضات وجود دارد توجه 
دارم اما تأکیدم آن است که باید در هنگام صدور 
قرارهای تأمین از س��وی قض��ات و بازپرس   ها 
تا حد ام��کان تدابیری اتخاذ ش��ود که طی آن 
فرد متهم در اسرع وقت بتواند نسبت به تودیع 
این قرار اق��دام کند و به گونه ای نباش��د که به 
واس��طه تأخیر در تودیع قرار، فرد متهم روانه 
بازداشتگاه و آس��یب  هایی از این ناحیه متوجه 

وی و خانواده  اش شود. 
   از منزل و محل کار متهم بازرسی نشود 

مگر به ضرورت
رئیس قوه قضائیه در ادامه بر ضرورت اعمال دقت 
کافی در بازرس��ی از منزل یا مح��ل کار متهمان 
اشاره کرد و گفت: در مواردی که نیاز به بازرسی از 
منزل یا محل کار فرد متهم نیست نباید این اقدام 
صورت گیرد و چنانچه ضرورت ایجاب بر بازرسی 
می کند باید در انجام این امر نهایت دقت صورت 
گیرد و نباید در حین بازرس��ی از منزل یا محل 
کار فرد متهم برای اعضای خانواده یا همکاران او 
دلهره ایجاد شود یا وسایلی از محل بازرسی ضبط 
ش��ود که ضرورتی به ضبط آنها نیست و چنانچه 
این وسایل ضبط می ش��ود پس از رفع نیازهای 
تحقیقاتی به س��رعت به فرد بازگردانده ش��ود. 
رئیس عدلیه در ادامه موارد و دستورات فوق الذکر 
را که پیرامون رعایت حقوق متهمان و افراد جلب 
و بازداش��ت ش��ده مطرح کرده، به منزله ابلاغیه 
لازم الاجرا دانست و به رؤسای کل دادگستری ها ، 
دادس��تان ها ، قضات و سایر مس��ئولان ذی ربط 
قضایی تأکید کرد که تخط��ی از رعایت و لحاظ 
این موارد که در زمره حقوق مردم است با پیگیری 
و مورد مؤاخ��ذه قرار گرفتن از ناحیه دادس��رای 

انتظامی قضات همراه خواهد بود. 
    به تهدید کنندگان امنی�ت نباید ارفاق 

کرد
محس��نی اژه ای در ادامه لحاظ ارفاقات قانونی 
را شامل حال تهدیدکنندگان امنیت و آرامش 
مردم ندانست و تصریح کرد: ارفاقات قانونی به 
هیچ وجه مشمول کسانی که امنیت و آرامش 
مردم را تهدید می کنند نمی شود؛ کسانی که با 

زور و تهدید اقدام به سرقت اموال مردم می کنند 
و آرامش روان��ی و امنیت م��ردم را به مخاطره 
می اندازند، مورد اغماض و ارفاق قرار نمی گیرند 
و ترحم به این متجاوزان، ظلم به مردم اس��ت؛ 
همچنین اف��رادی که ناهنج��اری فرهنگی در 
جامعه ایجاد می کنند نیز نباید مورد ارفاق قرار 
گیرند. رئیس قوه قضائیه گف��ت: باید به لحاظ 
قانونی و وجدانی از آم��ران به معروف و ناهیان 
از منکر به طور جدی حمایت کرد و همچنین 
توجه داشت کس��انی که مروج منکر و ناامنی 
می ش��وند به هیچ وجه مورد ارف��اق و اغماض 

قرار نگیرند. 
رئی��س قوه قضائی��ه در ادامه به رؤس��ای کل 
دادگس��تری  ها و دادس��تانی  ها تأکید کرد : تا 
جایی که ممکن است نسبت به تکمیل پرونده 
اعم از مس��ن و غیرمس��ن تا قبل از پایان سال 
عنایت داشته باشند و پرونده  ها را به روز کنند و 
در ستاد قوه قضائیه نیز یک خانه تکانی صورت 
گیرد و تمشیت اموری که مربوط به امسال است 

به سال آینده موکول نشود. 
    در حد امکان مجازات جایگزین زندان 

اعمال کنید
رئیس قوه قضائی��ه در ادامه ب��ه اهمیت مقوله 
نظارت ب��ر زندان  ها و توجه ویژه به س��لامت و 
بهداشت زندان  ها و زندانیان اشاره کرد و گفت: 
باید شرایط اصلاح و تربیت و بازاجتماعی شدن 
و اشتغال زندانیان فراهم شود و این مهم با حجم 
زیاد زندانیان امکان پذیر نیس��ت لذا دادیاران 
ناظر بر زندان ها ، دادستان  ها و سازمان زندان  ها 
نظارت داشته باشند تا فردی که ضرورت ندارد، 
در زندان نباشد؛ همچنین از لحاظ فنی و قضایی 
ترتیبی اتخاذ شود که افرادی که شرایط قانونی 
را دارند با پابند الکترونیک خارج از زندان دوران 
محکومیت خود را بگذرانند و تا آنجا که مقدور 
اس��ت و قانون اجازه می ده��د از مجازات های 
جایگزین حبس استفاده شود. رئیس عدلیه به 
اهمیت مقوله تکریم خانواده زندانیان و حسن 
برخورد با آنها از سوی مسئولان زندان اشاره و 
در این راستا توصیه کرد: افرادی که در محیط 
زندان  ها مس��ئول مواجهه با خانواده زندانیان 
هستند باید از آموزش لازم برخوردار باشند و با 

سعه صدر با خانواده زندانیان مواجه شوند. 
   بدون اغم�اض با مفس�دان اقتصادی 

برخورد کنید
رئیس قوه قضائی��ه در ادامه به ش��رایط خطیر 
کنونی که جن��گ اقتصادی از ناحیه دش��من 
به دول��ت و مردم تحمیل ش��ده اش��اره کرد و 
به کس��انی که همسو با دش��من و یا به واسطه 
مطامع دنی��وی به احتکار اجن��اس ، اخلال در 
تأمین ارزاق مردم ، تلاطم بازار و فساد اقتصادی 
مبادرت می ورزند هشدار داد که بدون اغماض 
مورد برخورد قاطع قانونی قرار خواهند گرفت. 
اژه ای در همین راس��تا گفت: مسئولان قضایی 
تا آنجایی که قانون اج��ازه می دهد دادگاه های 
مفاس��د اقتصادی را علنی برگزار کنند چرا که 
این امر اثربخش��ی زی��ادی دارد؛ همچنین در 
این قبیل پرونده   ها اهتمام جدی لحاظ ش��ود 
که مقدمات کار و بازپرس��ی   ها ب��ا نهایت دقت 

صورت گیرد. 
رئیس دستگاه قضا در ادامه با اشاره به موضوع 
ممنوع الخروجی   ها به ضوابطی که در این رابطه 
از سوی دستگاه قضایی تدوین شده و به بانک  ها 
و س��ازمان امور مالیاتی ابلاغ ش��ده اشاره کرد 
و گفت: برای ص��دور حکم ممن��وع الخروجی 
افراد باید حدود و اصولی وجود داش��ته باشد و 
دقت شود که در چه مواردی لزوم صدور حکم 
ممنوع الخروج��ی وج��ود دارد؛ همچنین در 
مواردی که مس��ائل امنیتی ایجاب می کند به 
فرد ممنوع الخروج ش��ده باید اطلاع داده شود 
و اینگونه نباش��د که فرد در فرودگاه از ممنوع 
الخروجی خود مطلع شود و نکته دیگر آنکه پس 
از رفع ضرورت های تحقیقات��ی و قضایی، باید 
نسبت به رفع ممنوع الخروجی فرد اقدام شود. 

ژه
وی

 گزارشاینترنشنال،داددراویشراهم 
بلندکرد!

به بهانه س��الروز فوت نورعل��ی تابنده، رئیس س��ابق فرقه 
دراویش گنابادی، ش��بکه سعودی اینترنش��نال گزارشی با 
موضوع مظلومیت دراویش گنابادی در ایران پخش کرد. در 
این گزارش، وقایع مربوط به ماجرای گلستان هفتم که بهمن 
۹6 در منطقه پاسداران تهران و محل زندگی نورعلی تابنده 
رخ داد، قلب شد و به گونه ای انعکاس یافت که گویی دراویش 
در آن اتفاقات تقصیری نداشتند و مورد ظلم مأموران انتظامی 
و امنیتی قرار گرفته اند. حال آنکه در آن وقایع، س��ه نیروی 
ناجا  به دس��ت یکی از  دراویش گنابادی و در جریان آشوب 
و اغتشاش شهید ش��دند. محمد ثلاث، سوار بر یک اتوبوس 
به جمع نیروهای ناجا حمله کرد و با زیر گرفتن، س��ه تن از 
آنان را به شهادت رساند. علاوه بر آن، تقریباً نیمه های شب، 
اغتشاشگران یک جوان بس��یجی را ربوده و به داخل تجمع 
خود بردند و سپس با هرچه که در دست داشتند، اعم از تیغ 
موکت بری و اسلحه ساچمه ای بر سر، صورت و بدنش زده و 

او را به شهادت رساندند. 
حال خبرگزاری فارس خبر داده که گزارش این شبکه معاند 
چنان   سیاسی و یک سویه بوده که خود دراویش هم معترض 

شده اند و مس��ئول   فرقه با انتش��ار نامه ای خطاب به رسانه 
مزبور اعلام داشت: »امروز برای دومین بار شاهد جهت گیری 
مهمانان برنامه ش��ما علیه اکثریت دراوی��ش نعمت اللهی 
گنابادی بودیم. این گروه که اقلیت بسیار اندکی از دراویش 
هستند )شاید کمتر از ۵۰ نفر( عموماً وابسته به شبکه های 
سیاسی بوده و مقیمان خارج از ایران هستند. درصورتی که 
اکثریت دراویش گنابادی داخل کشور ایران زندگی می کنند. 
این اشخاص را اکثر دراویش به دلیل بی احترامی به رهبری 
فعلی شان و ایجاد مزاحمت طرد کرده اند. این موضوع باعث 
آزردگی و خشم بس��یاری از دراویش شده که به بنده مکرراً 
پیام می دهند و ابراز انزجار می کنند. شما اکثر دراویش خارج 

و داخل را دل آزرده کردید!«
نورعلی تابنده هم البته پس از وقایع خونین گلستان هفتم، 
بیانیه داد و خشونت   ها را محکوم کرد، اما در همان بیانیه از 

حامیان خود دفاع کرد!


 زیباکلام:مندرجوانی
مشروبمیخوردم

صادق زیباکلام، کنشگر سیاسی اصلاح طلب در مصاحبه ای 
گفته که در جوانی مشروب می خورده است. 

زیباکلام گفته: »در جوانی هم دوس��ت دختر داشتم و هم 
مشروب می خوردم. اما سر هیچ کس را کلاه نگذاشته و مال 

کسی را نخوردم. « 
وی افزود: »در دوران دبیرستان عاشق یک دختر شدم. آن 
زمان تنها وقتی از مقابل هم گذر می کردیم به یکدیگر نگاه 
می کردیم. تا اینکه علاقه ام بیشتر شد و خانه اش را پیدا کرده 

و با برادرهایش رفیق شدم. «
او ب��ا خنده توضی��ح داده ک��ه پی��ش از این هم ب��ه دختر 
همسایه شان علاقه مند شده، اما »فریده دختر باشخصیتی 
بود و به من محل نمی گذاش��ت. «  جالب اس��ت که از نگاه 
زیباکلام هم دختری به پس��ر  ها محل نگذارد! باش��خصیت 

محسوب می شود. 
او در مورد همسرش هم گفت که زهره نام دارد و زن بسیار 
متدینی اس��ت. زیب��اکلام همچنین گفته که ن��وه اولش را 
که »یحیی « نام دارد، به خاطر عش��ق و احت��رام به آیت الله 

منتظری، »حسینعلی« صدا می زند. 
س��خنان زیباکلام در مورد علاقه مندی اش ب��ه دختران از 
سنین دبیرستان با جمله ای از س��وی خانم مصاحبه کننده 
مواجه ش��د و او با خنده گفت: »این  ها فقط دو نمونه است و 

شما به هیچ کسی رحم نکرده اید. «

 کارشناس مسائل بین الملل:
رزمایش سپاه کمک به تیم مذاکره کننده بود

کارش�ناس مس�ائل بین الملل با تأکید بر اینک�ه »رزمایش پیامبر 
اعظم و ای�ن توانمن�دی نظامی قطعاً ب�ه تی�م مذاکره کننده کمک 
خواه�د ک�رد«، گف�ت: »آن   ه�ا می توانن�د ب�ا بهره ب�ردن از ای�ن 
ظرفیت ب�ه اهدافی ک�ه برای آن ب�ه وی�ن رفته اند دس�ت یابند. «

به گزارش فارس، مذاکرات وین در حالی از روز گذش��ته وارد دور هشتم 
شده اس��ت که با اظهارات و اقدامات طرف های مقابل ش��کل تازه ای به 
خود گرفته است.  دس��ت برتر ایران در مقابله با تهدیدات و ابتر گذاشتن 
رجزخوانی ها، طرف مقابل را از رسیدن به اهداف سیاه خود بازداشت و به 
همه ثابت کرد که ایران با بهره بردن مناسب از میدان، حمایت قاطعی از 

دیپلماسی خواهد کرد. 
در همین خصوص دکتر فؤاد ایزدی، کارشناس مسائل بین الملل می گوید: 
»در ماه های گذشته برخی از کارشناسان امریکایی و اسرائیلی مطلبی را 
مدام تکرار می کنند و آن این است که ترس ایران از امریکا ریخته است. « 
 او با بیان اینکه »این ادبیاتی است که در چندماه اخیر تولید شده « درباره 
رزمایش پیامبر اعظم ۱۷ می گوید: »پیام این رزمایش به طرف مقابل این 
است که امریکایی   ها و اسرائیلی   ها نمی توانند با تهدید به اهداف خود در 
حوزه سیاست خارجی دست یابند. «  ایزدی با بیان اینکه »رهبر انقلاب در 
سال۹2 فرمودند که اگر اسرائیل بخواهد به ایران حمله کند ایران تل آویو 
و حیفا را با خاک یکسان خواهد کرد « تأکید کرده است: »پیام مانور اخیر 
این است که ایران در دفاع از خود کوچک ترین ملاحظه ای نخواهد داشت؛ 
همچنین توانمندی دفاع را هم دارد، برخلاف برخی کشورهای منطقه 
که در حوزه نظامی وابسته به بیگانگان هستند، تکنولوژی و تجهیزاتی که 
جمهوری اسلامی ایران استفاده می کند، ساخت داخل است و ازاین جهت 

در کنار قدرت نرم، قدرت سخت ایران هم قابل توجه است. «

رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه:
حاج قاسم نماد بصیرت فاطمی 

در معرکه فتنه هاست
رئی�س ش�ورای سیاس�تگذاری ائم�ه 
جمع�ه ب�ا تأکید ب�ر اینکه حاج قاس�م 
س�لیمانی نم�اد بصی�رت فاطم�ی در 
معرک�ه فتنه   ه�ا اس�ت، گف�ت: ن�گاه 
حاج قاس�م به انقلاب اس�لامی آکنده 
از نگاه فاطم�ی به ولایت علوی اس�ت. 
حجت الاسلام محمد جواد حاج علی اکبری 

در همایش سیاسی فرماندهان نیروی پدافند هوایی ارتش با بیان اینکه 
از ابتدای انقلاب انواع و اقسام فتنه   ها مثل همان صدر اسلام شروع شد، 
گفت: در طول چهل سال اخیر انقلاب هیچ فتنه ای به پیچیدگی فتنه 
۸۸ نبود. به ابعاد مسئله که نگاه کنید ماجرا پیچیده است. وی با بیان 
اینکه جریان فتنه۸۸ ش��باهت عجیبی به فتن��ه عصر حضرت فاطمه 
)س( دارد، گفت: کسانی معرکه گردان این فتنه   ها بودند که حضور و 
پرچمداری آنها فضا را غبارآلود و مبهم کرده بود. آنچه جامعه ما را از شر 
این فتنه و شرایط سخت نجات داد، ولایت فاطمی بود که در جان فرزند 

حضرت زهرا )س( رهبر عالیقدر انقلاب متبلور بود. 
حاج علی اکبری خاطرنشان کرد: ما توانستیم با رهنمودهای روشنگرانه 
و فاطمی رهبر عزیزمان و همچنین حلقه دوستانی امثال شهید حاج 
قاسم سلیمانی که بر عهد ولایت فاطمی خود مانده بودند، با هوشیاری، 
اتحاد و همدلی و بصیرت مردم از این فتنه پیچیده و تو در تو با صلابت 

عبور کنیم. 
رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه با تأکید بر اینکه سردار شهید 
سلیمانی نماد بصیرت فاطمی در معرکه فتنه   ها است، گفت: جامعه ما 
را حضرت عبدالله )ع( نجات داد و با خون مطهرش پرچم بصیرت ولایت 
فاطمی را برافراشته کرد. وی یادآور شد: زمانی که فتنه گران به سمت 
حوزه حسینی رفتند، خود آقا عنایت کرد و غبار  ها یک دفعه کنار رفت 
و ذات فاطمی جامعه دوباره غبارزدایی شد و حماسه ۹ دی اتفاق افتاد و 
در نهایت پس از هشت ماه از فتنه ای که سنگین تر از هشت سال جنگ 

تحمیلی که جامعه ما را تهدید کرد   به سلامت عبور کردیم.

معاون سیاسی وزیر کشور:
شهید سلیمانی به تنهایی یک مکتب است

مع�اون سیاس�ی وزیر کش�ور ب�ا بیان 
اینکه ش�هید س�لیمانی به تنهایی یک 
مکتب اس�ت، گفت: معمولاً در مکاتب 
این طور اس�ت که مجموع�ه ای از افراد 
جمع می شوند و مکتب سازی می کنند 
یا در غیر این ص�ورت بزرگانی از اولیا و 
انبیا توانس�ته اند مکتب آفرینی کنند. 

به گزارش فارس، محمدباقر خرمش��اد، معاون سیاس��ی وزیر کش��ور 
صبح دیروز در نشس��ت خبری همایش ملی علمی � پژوهشی مکتب 
شهید سلیمانی اظهار داشت: حاج قاسم س��لیمانی از نادر کسانی بود 
که زیست شهادت گونه را با همه سختی   ها از زمان دفاع مقدس ادامه 
داد تا زمانی که نهایتاً ش��هادت را نصیب خود ک��رد. اکثر مردم جهان 
فردی را که دستور ترور سردار سلیمانی را داد دون انسانیت می دانند 
و یکی از عظمت های حاج قاسم همین است که به دست اشق الاشقیا 

به شهادت رسید. 
معاون سیاسی وزیر کشور با بیان اینکه شهید سلیمانی به تنهایی یک 
مکتب اس��ت، گفت: معمولاً در مکاتب این طور است که مجموعه ای 
از افراد جمع می شوند و مکتب س��ازی می کنند یا در غیر این صورت 
بزرگانی از اولیا و انبیا توانس��ته اند مکتب آفرینی کنند. در این عنوان 
از حاج قاسم نیز به عنوان فردی مکتب ساز یاد شده است. وی تصریح 
کرد: انقلاب اس��لامی ایران با توجه به نگاه مقام معظم رهبری، هدف 
غایی چهل ساله و گام دوم خود را ش��کل دهی به تمدن نوین اسلامی 
اعلام کرده است و س��ردار سلیمانی در آس��تانه دومین گام انقلاب به 

شهادت می رسد. 
خرمشاد با بیان اینکه سردار سلیمانی تراز بودن را هم به لحاظ فردی 
و هم با مقبولیت عمومی خود نش��ان داد، گفت: مقبولیت حاج قاسم 
را   می شد در تشییع پیکر او مش��اهده کرد چراکه افرادی از طیف های 
مختلف حضور داشتند و همگی اقرار داشتند که حاج قاسم همان انسان 

ترازی است که همه او را قبول داشتند. 
وی با اشاره به اینکه تنوع علاقه مندان به سردار سلیمانی آن قدر زیاد 
بود که جامعه ای چند ده میلیونی در ایران و چند صد میلیونی در جهان 
را شامل   می شد، تأکید کرد: حاج قاسم کسی نیست که با تبلیغات میان 
مردم جا افتاده باشد، بلکه پیش از شهادت در قلب   ها جای داشت و به 

محض شهادتش به مثابه انسان تراز تمدن اسلامی شناخته شد. 

دیدار  رئیس سازمان انرژی اتمی 
  با خانواده شهید احمدی روشن

اسلامی: صنعت هسته ای از افتخارات 
انقلاب اسلامی است

ام�روز صنع�ت هس�ته ای از افتخ�ارات و دس�تاوردهای بزرگ 
انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی اس�ت و همه وارث این ثروت 
بزرگ هس�تیم. همه مدی�ون خون این ش�هدای عزیز هس�تیم 
و با حض�ور در من�زل خانواده ش�هدا تجدی�د میث�اق می کنیم. 
به گزارش ایرنا ، محمد اس��لامی در آس��تانه سالگرد ش��هادت شهید 
مصطفی احمدی روشن، با خانواده این شهید صنعت هسته ای دیدار 
و درخصوص اقدامات و ویژگی های شهید، فعالیت های کاری و علمی 
اعضای خانواده و برنامه های سازمان برای عمومی سازی دستاوردهای 
متعدد و پرمزیت صنعت هسته ای گفت وگو کرد. معاون رئیس جمهور 
با تأکید بر اینکه هرچه داریم از شهدا داریم و شهدا چراغ راه ما هستند، 
اظهار کرد: سازمان مزین به خون ش��هدای والامقامی است که افتخار 
داریم در راه آنها قدم برمی داریم. این ش��هدا به دست ایادی استکبار و 
دشمنان این ملت به شهادت رسیدند که هدفشان متوقف کردن صنعت 

هسته ای ایران بوده است. 
اس��لامی بیان کرد: آنها در س��ال های پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
به خصوص در دهه اخیر با تهدید و تطمیع س��عی کرده اند افراد مؤثر 
هسته ای را از کش��ورمان بگیرند. در سال های گذش��ته موفق شدند 
بخشی از اهداف پلید خود را به ثمر برسانند و این توطئه را با به شهادت 
رساندن شش شهید والامقام صنعت هسته ای از جمله شهید احمدی 

روشن عملی کردند. 
وی هدف مهم شهدای هسته ای را ارتقای قابلیت کشورمان در حوزه 
فناوری هسته ای و توسعه این فناوری برشمرد و تصریح کرد: به لطف 
الهی راه شهدای هسته ای ادامه دارد. خدمت این خانواده عزیز رسیدیم 
تا به ایش��ان اعلام کنیم راه احمدی روشن و ش��هدای هسته ای ادامه 

دارد. 
رئیس سازمان انرژی اتمی به اولین اقدام پس از ورود به سازمان انرژی 
اتمی اش��اره کرد و گفت: در اولین روز ورود تنها کاری که انجام دادم 
تماس تلفنی با خانواده شهدا بود. به آنها عرض ادب و ادای احترام کردم 
و اجازه گرفتم کارم را در س��ازمان ش��روع کنم. از آنها خواستم به من 
کمک و دعا کنند تا ان شاءالله بتوانیم این بار سنگین را به مقصد برسانیم 

و این مسیر سختی را که در پیش داریم بتوانیم طی کنیم. 
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